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Eva Larsson, ledamot
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Gunilla Olsson, administrativ sekreterare

Tidpunkt:
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Plats:
Telefonvägen 30, plan 9, besöksrum 1

Sekreterare
Gunilla Olsson

Protokollet justeras

Anders Nordmark                    Gunborg Johansson
ordförande                              vice ordförande

§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen

Ordförande öppnade mötet och dagordningen godkändes.
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§ 2. Val av justerare

Anders Nordmark och Gunborg Johansson valdes att justera 
protokollet.

§ 3. Besök av stadsdelsförvaltningens kommunikatör 
Sandra Lind

Förvaltningen har två kommunikatörer, Sandra Lind och Karin 
Neuhaus (som vikarierar för Jennie Eriksen).

Kommunikatörerna arbetar med både intern och extern 
kommunikation och använder sig av intranätet, webben och media 
som t. ex. annonser i lokaltidningar. Utvecklingen i samhället går 
mot att sociala medier som Facebook och Twitter blir en allt 
viktigare kommunikationskanal och detta återspeglas i 
kommunikatörernas arbete. 

Rådet tar upp frågan om att alla inte har tillgång till dator och 
internet. Det kan vara olika funktionshinder som gör att man inte 
kan använda en dator eller en smart telefon. Det kan också vara så 
att man inte mår bra av att använda dator, som vid elallergi. De 
personer som inte har dator och inte är uppkopplade mot internet 
riskerar att missa viktig information och bli utestängda från 
samhällsdebatten. Därför kan IT-samhället vara exkluderande för 
vissa grupper och personer. 

Sandra Lind berättar att man försöker kommunicera genom så 
många olika kanaler som möjligt och att man även använder 
traditionella medier som tidningar och utskick i brevlådorna. I 
kommunikatörernas uppdrag ingår att hitta sätt att nå ut till alla 
invånare i stadsdelen. Sandra tar gärna emot synpunkter och förslag 
på kommunikationssätt från rådet.

Rådet vill gärna bli tillfrågade om lämpligt kommunikationssätt i 
frågor som kan vara viktiga för personer med funktionsnedsättning.



Protokoll
Dnr HL 2018/5

Sida 3 (5)

Hägersten-Liljeholmen stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Telefonvägen 30, plan 9
Box 490
129 04 Hägersten
Växel 08-508 220 00
hagersten-liljeholmen@stockholm.se
stockholm.se

§ 4. Nämndärenden

Ärende 4, Tertialrapport 1 2018 för Hägersten-Liljeholmens 
stadsdelsnämnd

3.1 Stockholm är en världsledande kunskapsregion
”Stockholm är en världsledande kunskapsregion genom att 
samverka med högskolor och universitet i regionen inom områdena 
förskola, socialtjänst, äldreomsorg och administration i syfte att 
stärka kopplingen mellan verksamhet, praktik, utbildning och 
forskning.”

Rådet uppmärksammar att funktionsnedsättning och LSS inte 
nämns i denna uppräkning och undrar om samverkan inte sker inom 
dessa områden. Toni Mellblom säger att det är samverkan med 
högskolor och universitet inom funktionshinderområdet på samma 
sätt som inom de andra områdena. 

4.6 Stockholm är en tillgänglig stad för alla
Rådet riktar kritik mot att bara 76 % av personer med 
funktionsnedsättning upplever att de kan påverka insatsens 
utformning. Även KF:s årsmål 77 % är för lågt anser rådet. 

Ärende 7, verksamhetsbidrag till lokala föreningar 2018

Rådet har en synpunkt på förslaget till fördelning av 
verksamhetsbidrag. Det gäller föreningen Fenix som rådet tycker 
får för lite pengar jämfört med andra föreningar. Fenix har en stor 
verksamhet med väldigt många besökare varje år och borde få en 
större andel av verksamhetsbidragen. 
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Ärende 14, Förslag på strukturplan för Lövholmen 12 m. fl.

Synpunkter från 
Funktionshinderrådet Hägersten-Liljeholmen

Strukturplan för Liljeholmen 12 
(ärende 14 vid stadsdelsnämndens sammanträde 2018-05-24)

1. Gör rätt från början så behöver man inte ta bort funktionshinder 
i efterhand. 
2. Följ redan antagna program och riktlinjer i staden
3. Involvera de som har kunskap i processen t.ex. 
funktionshinderråden och pensionärsråden.
3. Ta hänsyn även till de 20% av befolkningen som anser att de har 
en funktionsnedsättning enligt funktionshinderombudsmannens 
rapport avlämnad 2018.

Lövholmen är ett område där personer med funktionsnedsättning 
skulle ha goda förutsättningar till goda och nära kommunikationer, 
det är plan mark, lätt för personer med funktionsnedsättning att ta 
sig fram, lätt för personal att framföra rullstol. Därmed lätt att bli 
fullt delaktig i samhället och få ett "Stockholm för alla".

Redan 2013 beslutade stadsfullmäktige att det i alla nybyggnadsprojekt som 
gäller bostäder och som innehåller minst 100 lägenheter ska prövas om det är 
lämpligt att inlemma bostäder enligt SOL och LSS. En strävan skulle vara att 
minst 5% av lägenheterna skulle vara sådana bostäder.

Program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning - 
Fokusområde 3 " handlar om att ingen ska utestängas från att kunna röra sig 
fritt i staden och att alla ska få tillgång till och kunna använda stadens olika 
miljöer, utomhus och inomhus, på jämlika villkor. Tillgänglighet och 
användbarhet samt trygghet och säkerhet ska vara vägledande för arbetet inom 
området". Vidare sägs följande: "Med hjälp av ett funktionshinderperspektiv ska 
stadens nämnder och bolagsstyrelser ta hänsyn till människors olikheter i all 
samhällsplanering och utformning av byggd miljö för att förebygga och 
undanröja funktionshinder"

Fokusområde 3.4 Alla ska kunna få en fungerande bostad på 
bostadsmarknaden. 
"Personer med funktionsnedsättning ska kunna få en bostad på 
bostadsmarknaden på jämlika villkor som andra. Nyproducerade bostäder ska 
vara tillgängliga från början utifrån vad som anges i plan- och bygglagen. Genom 
individuell bostadsanpassning ska tillgängligheten tryggas för de som behöver 
det. Personer med funktionsnedsättning som har rätt till bostad med särskild 
service ska erbjudas en sådan bostad i Stockholms Stad".

Det nationella målet för funktionshinderpolitiken är att med FN:s konvention 
om rättigheter för personer med funktionsnedsättning som utgångspunkt, 
uppnå jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhället.
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§ 5. Övrig information från förvaltningen

Förvaltningens LSS-gruppbostäder har fått lokala utvecklingsmedel 
till ett projekt för att stärka brukarnas livskvalitet inom områdena 
makt, självbestämmande och tillgänglighet. Rådet vill att 
projektledaren kommer på besök och berättar om projektet. 

Idrottsförvaltningen har utvecklat en fritidsapp. Målgruppen ska 
prova den under en utvecklingsperiod och förvaltningens 
gruppbostäder blir piloter. Hägersten-Liljeholmen är lämplig som 
pilotstadsdel eftersom gruppbostäderna här har kommit långt när det 
gäller digitalisering. Rådet önskar bli involverat när appen ska 
utvärderas. 

Toni Mellblom visar resultatet av uppföljningen i april 2018 av 
tillgänglighet i allmänna utrymmen i anslutning till bostäder med 
särskild service. Dokumentet bifogas protokollet (se bilaga 1.)

§ 6. Balanslistan

Rådet och Toni Mellblom gick tillsammans igenom och 
uppdaterade balanslistan. 

§ 7. Övriga frågor

Möte med pensionärsrådet
Funktionshinderrådets ordförande Anders Nordmark och 
pensionärsrådets ordförande Gunnar Carlsson ska träffas och 
förbereda ett möte mellan de två råden. Tidpunkt för mötet föreslås 
vara i september. 

Bilagor

1. Tillgänglighet i allmänna utrymmen i anslutning till bostäder med 
särskild service
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